
 

 

EPK Juhatuse koosolek 27.09.2024                                 Protokoll nr 8/2024 
Algus kell 13:05 
Lõpp kell 14:40 
EPK kontoris ja Zoomis 
 
Osalesid kohapeal: Monika Haukanõmm, Alar Õige 
Zoomis: Kristo Ringas, Matz Topkin, Rainer Vakra, Toomas Sepp 
Puudusid: Rein Loik, Toomas Kasemaa 
Lisaks viibisid kohal: Signe Falkenberg, Kaia Kollo, Laura Rogenbaum 
Koosoleku juhataja: Monika Haukanõmm 
Koosoleku protokollija: Kätlin Riidebach 
 
 
Päevakord: 
 

1. Kokkuvõte Pariisi 2024 POM-ist 
2. 2025-2028 EPK tegevuskava ja eelarved 
3. EKSL taotlus lisarahastamiseks 2024 
4. Konkursist turundusjuhi kohale 
5. Maakondlike spordiliitude taotluste konkursist 
6. Esindaja EOK Täiskogule, kandidaat EOK Esindajate Kotta,  
7. Milano POM kandidaatide stipendiumikonkursist 
8. Aastalõpuürituse koht ja aeg 
9. Muud küsimused 

 
M.Haukanõmm teeb ettepaneku päevakord kinnitada. Juhatuse liikmed ühehäälselt nõus. 
 
 
PUNKT 1     Kokkuvõte Pariisi 2024 POM-ist 
 
 
TULEMUSED: Juhatus vaatas üle saavutatud tulemused Pariisi POM 2024  

 
    

Sportlane   distants/ala  Tulemus Pariisi POM  Isiklik rekord 

Susannah Kaul  ujumine 50 m vabalt  29.76   15./ 15  29,05        

    100m vabalt  1:17,76  13./ 14  1:04,03   

Robin Liksor  ujumine 100m rinnuli  1:13,65  11./ 14  1:12.93   

Matz Topkin  ujumine 50m selili  46,24 / 47,03 7./ 13  42,41       

Egert Jõesaar  kergejõustik kettaheide  50,09 m  8./ 8   52,92 m 

Laura-Liis Juursalu    triatlon  1:27,12  10. /10    01:19,2 
 
KULUD:  
 

KULUD PLAAN TEGELIK 
Majutus  19161 
Transport  9300 
Riietus  27204 
Muud kulud  11340 
Turundus ja 
kommunikatsioon  21451 
Kokku kulud 83600 88456 
Ülekanded 35000 40540 

 



 

 

Kokku Pariisi POM ja ülekannete planeeritud eelarve oli 83600 +35000 eurot, selle hulgas 2024. riigi toetusest ja 
eelnevate aastate jäägist 70000 eurot, 3600 eurot planeeritud Pariisi LOC tagasimakse ja 10000 eurot IPC 
Grandist ja Agitose toetusest. Ülekannete jaoks tuli riigi poolt 25000 eurot ning omalt poolt lisasime reservist 10000 
eurot. 
Kulud osutusid siiski ca 10000 võrra suuremaks - turundus ja kommunikatsiooni kulusid ei osanud nii suures 
plaanis arvestada: ülekannete kulu, ostetud õigused, reklaamid, sotsiaalmeedia klipid ja Levira kulu. Esialgselt ei 
pidanud olema eelujumiste ülekandeid, samuti lisandus võistluste eelne dopingu testimine Eestis ca 1500 eurot 
valitud sportlastele.  
 
OTSUS: Juhatus jääb rahule turunduse ja kommunikatsiooni korraldusega, kuid edaspidi tuleb pöörata nendele 
kuluartiklitele suuremat tähelepanu eelarve koostamisel. 
 
ÜLEKANDED:  
 
28.08    Avatseremoonia ETV2          32000 
08.09 Lõputseremoonia ETV2          16000 
Delfi ülekanded                                                 21 tundi 
   Delfi ülekanded   käivitamisi kokku                24225 
   Delfi ülekanded    Unikaalseid vaatamisi       19182 
 
Vaadatavuse tulemuse hindas juhatus heaks.  
Arutati üldiselt Pariisi POM hindamise teemadel: 
Monika Haukanõmm: mõelda, mida sportlased edaspidi vajaks, mis jäi puudu ja mõelda laiemalt, mida me saame 
järgmise 2 või 4 aasta plaanis paremini teha. 
Alar Õige: treenerid ja sportlased võiks tulla EPK-sse arutama, kuidas jääda rahule Pariisi POM ettevalmistuse ja 
seal osalemisega. See kohtumine võiks toimuda vabas vormis. 
 
OTSUS: Juhatus palub treeneritel ja sportlastel esitada analüüs oma võistluse kohta Pariisi POM-il ning leida 
võimalus ühiseks kohtumiseks. 
 
 
 
PUNKT 2     2025-2028 EPK tegevuskava ja eelarved 
 
Signe Falkenberg tutvustab tegevuskava ja eelarvet. 
 

Tegevus 2025 2026 2027 2028 

    EPK ja liikmete                 
tegevuskulud 

430000 475000 499500 525000 

Eesti võistlused 45500 52000 59300 61500 

POM alad 445400 490000 525000 610000 

Mitte-POM alad 189300 195000 200000 206000 

Muu 72000 62000 89000 80000 

KOKKU 1185200 1274000 1372800 1482500 
 
Signe Falkenberg 
Kultuuriministeeriumile taotluse esitamisel 4 aasta plaani lõikes on oluline näidata, et jätkame paraspordi puuetega 
inimeste spordi edendamise, arendamisega. Pidada läbirääkimisi toetajatega ja ostida toetajaid. 
Juhatus tõstatas küsimuse, mida esitada liikmetele: mis on sportlaste eesmärk ja kuhu selle rahaga jõuda 
tahetakse. 
 
 
 
OTSUS: Juhatus otsustas ühehäälselt esitada taotlused 2025-2028 Kultuuriministeeriumile. 



 

 

PUNKT 3    EKSL taotlus lisarahastamiseks 2024 
 
Signe Falkenberg: Eesti Kurtide Spordiliit( edaspidi EKSL) taotleb lisarahastust 3x3 korvpalli ettevalmistuslaagri 
korraldamiseks ja osalemiseks MM-il USA-s umbes 7000.-euro. Kui tekib ülekulu, siis EPK-l on võimekus need 
katta, reservis on see raha olemas. 
 

  
eelarves  kulutatud  kulub veel*  Kokku 

kulub 
Eesti võistlused  3500 2246      300    2546 
Välisvõistlused  27000 22200    7500**  29700 
Ettevalmistuskulud  19500 12263    4600 19263 
Liidu majanduskulud  20000 10280   8500***  18780 
Kokku  70000 46989 21800 70370 

 
* eelarves ettenähtud tegevused 
** EKSL poolt makstud kulud, kuid arved veel EPK-le edasi esitamata 
*** poole aasta palgad ja KOM ettevalmistav lähetus 
Märkus: senised plaanis ettenähtud välisvõistlused on kujunenud oodatust tunduvalt kallimaks - kergejõustiku MM 
 
 
OTSUS: Juhatus otsustas ühehäälselt eraldada EKSL-le kulude katteks kuni 7000.- eurot. 
 
 
 
PUNKT 4    Konkursist turundusjuhi kohale 
 
Kandideerib 13 inimest, kuna on tugevad kandidaadid, siis 10 kandidaati kutsutakse vestlusele. Vestlused 
plaaneeritud 30.september kuni 11.oktoober.  EPK hoiab juhatust jooksvalt kursis, kuidas kandidaatidega 
vestlused lähevad.  
 
OTSUS: Juhatus võtab info teadmiseks. 
 
 
 
PUNKT 5     Maakondlike spordiliitude taotluste konkursist 
 
Konkurss liikumisharrastus ja sport kõigile, suunatud maakondlikele spordiliitudele eesmärgiga kaasata 
ühistegevustesse puudega inimesi. Taotluse saavad esitada maakondlikud spordiliidud. Toetuste andmise 
eesmärgiks on toetada rahaliselt maakondlike spordiliitude tegevust, mis hõlmavad puudega inimeste kaasamist 
liikumisharrastusse ja sportlikesse tegevustesse. 
 
Saabus 7 taotlust, neist nõuetele vastavad 5 taotlust. EPK poolne nõue oli, et puudega inimesed oleksid kaasatud 
ja vähemalt 3 üritust.korraldatud. 
 
Projekti fond oli 8000 eurot. 5 taotluse kohta tuleks jagamisele 3000 eurot / 600.- taotleja kohta. Projekti tegevuste 
elluviimiseks on neil aega kuni 31.mai 2025 
.  
 
 
OTSUS: Juhatus otsustas ühehäälselt sõlmida toetuse eraldamiseks lepingud Tartumaa, Saaremaa, Põlvamaa, 
Pärnumaa ja Läänemaa spordiliitudega.  
 
 
 



 

 

PUNKT 6     Esindaja EOK Täiskogule, kandidaat EOK Esindajate Kotta 
 
 
EOK täiskogu toimub 11.oktoobril algusega kell kell 11.00 Hilton Tallinn Park Hotellis. 
 
Otsuse ettepanek:  

1. EOK Täiskogul esindab EPK-d president Monika Haukanõmm 
2. EOK Esindajate kotta kandidaadiks esitada EPK peasekretär Signe Falkenberg 

 
 
OTSUS: Ühehäälselt otsustatud: 

1. EOK Täiskogul esindab EPK-d president Monika Haukanõmm 
2. EOK Esindajate kotta kandidaadiks esitada EPK peasekretär Signe Falkenberg 

 
 
 
 
 
PUNKT 7    Milano Cortina POM kandidaatide stipendiumikonkursist 
 
EPK stipendiumite statuudi järgi makstakse POM/KOM ettevalmistuse stipendiumi kandidaatidele 18 kuud enne 
POM/KOM toimumist. Milano POM 2026 kandidaadiks on hetkel ratastoolikurlingu segapaar. Eesti on hetkel 
maailma edetabelis 8.kohal. Hetkel ei ole teada, kes on lõplik ratastoolikurlingu segapaar. Võimalikke kanditaade 
on kaks segapaari. 
 
 
OTSUS: Juhatus otsustas ühehäälselt kuulutada välja stipendiumikonkurss Milano Cortina POM 2026 
kandidaatidele. 
 
 
 
PUNKT 8     Aastalõpuürituse koht ja aeg 
 
Kaalumisel on hetkel 2-3 kohta, ca 100 in. 
Fotografiska - pakkumine kallis, ca 10700.- (17.detsember)   
Restoran Sõlm (Lagedi tee 1) - pakkumine enam-vähem, ca 6100.- + vein ja tervitusjook (9.detsember) 
Restoran 100 hotellis Centennial (Endla tn)  - pakkumist veel pole saadetud 
Eelistatud kuupäev 10. Detsember, aga võib korraldada ka 09. detsember 
T. Sepp palub küsida pakkumist ka Meriton hotellist. 
 
 
OTSUS: Juhatus võtab esitatud info teadmiseks. 
  
 
PUNKT 9     Muud küsimused 
  
1.  World Abilitysport Noortemängud: 
 
S. Falkenberg: Suve teises pooles kuulutati välja World Abiltysport Youth Games (noortemängud)Taimaal. 
Tavapäraselt oleme proovinud osaleda liikumispuudega inimeste maailma mängudel ja noorte mängudel. Osavõtt 
ja majutus ca 900 eur + lennupiletid. Kuna mängud toimuvad nii kaugel ja nendega pole sel aastal eelarves 
arvestatud, siis on  selleks raha leidmine hetkeseisu eelarvest probleem. Ettepanek on noortega mitte nii kaugele 
minna ja hoida ressursse parem 2025. aastal toimuvateks Euroopa Paralümpia Noortemängudeks Türgis. Kui 
keegi soovib minna oma kuludega, siis oleme EPK poolt valmis organiseerimise poolega aitama. 
 



 

 

OTSUS: Juhatus otsustas ühehäälselt jätta osalemata World Ability Noortemängudel  vaid osaleda 2025 
toimuvatel Euroopa Paralümpia Noortemängud. 
 
 
2. Ettepanek Spordiaasta Tähed galal välja anda eraldi auhind  
 
L. Rogenbaum: EPK aasta sportlase valimine jääb samaks ja sinna alla kuuluvad kõik meie 
liikmesorganisatsioonide sportlased – parimad kuulutatakse välja EPK aastalõpuüritusel – saavad klaasmeened, 
auhinnarahad ning kommunikatsioon toimub koheselt pärast üritust. Nimetus oleks Eesti Paralümpiakomitee aasta 
sportlane. 
Spordiaasta Tähtede galal (valitakse) autasustatakse aasta nais- ja meesparasportlast (peaks lähtuvalt 
paralümpialiikumisest). Selle ürituse jaoks oleks eraldi auhinnad. Edaspidi võiks valimine toimuda koos EOK 
sportlaste valimisega veebis ja auhinnaga rahalisi auhindu ei kaasneks.  
 
OTSUS: Juhatus arutleb antud teemal ja jõuab ühehäälselt  järeldusele: 
 

1. See aasta auhinnad välja anda eelneva praktika põhjal. 
2. Järgmise aasta alguses kuulutada välja Spordiaasta Tähtede Galal üleantava auhinna konkurss. 

 
 

 
 
 
Koosoleku juhataja: 
Monika Haukanõmm                                                                 /allkirjastatud digitaalselt/ 
 
Koosoleku protokollija: 
Kätlin Riidebach                                                                  /allkirjastatud digitaalselt/ 


